
1 
 

Maasdriel, atelier 18 januari 2021 
 
De ambitie van de RES is om het concept-bod te verdubbelen. Waarom? Wat gaat er mis als er niet 
verdubbeld wordt?  
Veel regio’s hebben het commentaar van het Planbureau voor de leefomgeving (PBL) gekregen dat 
de plannen nog te weinig concreet zijn en daarmee te hoog zijn ingeschat. Er is dus nog geen 
zekerheid dat we samen aan de 35 TWh gaan komen. De RES-Rivierenland heeft zich tot nu toe 
beperkt tot wat al in de pijplijn zit. Dat wordt nog niet voldoende geacht voor bod 1.0. De CO2-
doelstellingen voor 2030 en 2050 laten zien dat de regio op de goede weg is met de Concept-RES 
maar dat er nog een grote extra inzet nodig is. 
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Wie zitten er in de Stuurgroep van de RES? 
De Stuurgroep RES bestaat uit wethouders van de acht regiogemeenten en voorts 
vertegenwoordigers van de provincie, het waterschap, de samenwerkende woningcorporaties, 
Liander, Gebiedscoöperatie Gelderland, Greenport Gelderland en VNO-NCW Rivierenland. 
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In de media verschijnen berichten over het weglekken van subsidies voor zonnevelden naar 
buitenlandse investeerders. Hoe waarborgt de gemeente dat dit niet gebeurt? En dat ook de 
eventuele opbrengsten lokaal blijven? 
De meeste gemeenten in Rivierenland hebben in het beleid opgenomen dat minimaal 50% van het 
eigenaarschap door de omgeving kan worden ingevuld. Er wordt meestal geen onderscheid gemaakt 
tussen Nederlandse en buitenlandse ondernemingen. 
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Loopt er een proef of project met geothermische warmtebronnen in de Bommelerwaard? En zo ja, 
wat is daar dan de status van? 
Ja, er lopen diverse onderzoeken om de haalbaarheid aan te tonen. In Zaltbommel is men positief, in 
Maasdriel lijken de kansen slechter. 
Oorspronkelijk afkomstig uit sessie Maasdriel 
Laatste bewerking 19-01-21 

 
Wordt er ook gekeken naar het netto CO2-resultaat van de energiewende in Duitsland? 
Landelijk en provinciaal zijn er zeker lessen getrokken uit de Duitse situatie. Voor de RES speelt dat 
nu geen rol omdat er een concrete opwekdoelstelling is. Wel wordt gewaarschuwd voor een 
verkeerde verhouding tussen zon- en windenergie. Ideaal is een gelijk vermogen zon en wind binnen 
elk gebied. RES Rivierenland wordt ondersteund door Nationaal Programma RES, zie voor dit thema 
ook de website: Nationaal Programma Regionale Energiestrategie - Regionale Energiestrategie 
(regionale-energiestrategie.nl) 
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Op pagina 52 van de Visie Zon en Wind Maasdriel staat: "drijvende panelen mogen in totaal niet 
meer dan 10% van de plas beslaan." Waar komt die 10% vandaan? Waarom geldt deze 10% niet in 
bijvoorbeeld Eesterga (Zandwinning A6) en Markelo (Domelaar II)? 
De 10% komt voort uit de andere functies die ruimte nodig hebben zoals recreatie. 
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In de RES ligt de focus op zon en wind? Waarom wordt er niet meer gekeken naar WKO (warmte-
koude-opslag), waar mogelijk gecombineerd met restwarmte (bijvoorbeeld van 
compostbedrijven)? 
Opwek van duurzame energie is noodzakelijk. WKO is een manier om warmte (en koude) op te slaan. 
De gemeente inventariseert alle mogelijke aardgasloze warmteoplossingen en presenteert de 
bevindingen vóór eind 2021 in een plan (Transitievisie Warmte). Ook deze ontwikkelingen krijgen een 
plek in RES 1.0, in het hoofdstuk Warmte. 
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De RES gaat voornamelijk over het opwekken van energie. Is er ook aandacht voor het besparen 
van energie? Is er bijvoorbeeld een analyse gemaakt waar in de gemeente Maasdriel de meeste 
energie wordt verbruikt en hoe dit kan worden gereduceerd? 
Het realiseren van energiebesparing gaat nog veel te langzaam om te kunnen voldoen aan de 
doelstellingen van het Klimaatakkoord. De gemeente Maasdriel heeft veel aandacht voor 
energiebesparing. Zo helpt de gemeente met het Energieloket inwoners met onafhankelijk advies en 
maatregelen gericht op woningisolatie en energiebesparing. Dit is echter geen onderdeel van de RES. 
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